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Augusztus 27-28-án tartották az RMTE gyűlését. Habár Emil Boc miniszterelnök nem tette
tiszteletét az eseményen, a jelenlevők Vasile Blaga és Dan Nica miniszterrel egyeztettek. A fő
téma a decentralizáció, ezen belül pedig a helyi és megyei közigazgatás hatáskörébe
átengedett területek voltak, ezen kívül szóba került a helyi közpénzügyi törvény módosítása is.
A megyei tanácsok elnökei úgy vélik, a kormány félmegoldást kínál azzal, hogy a problémás,
válságos helyzetben levő szakágak felügyeletét a helyi közigazgatásokra bízza, míg a
jövedelmező területek ellenőrzését továbbra is maga végzi.

Az elöljárók ismételten kifejtették véleményüket, miszerint az igazi decentralizáció nagyobb
támogatást igényel a kormány részéről. “Ismertettük álláspontunkat, és próbáltuk valamennyi
jelen lévő miniszterrel megértetni, hogy ha a decentralizáció csak a kormány menekülését
jelenti a problémák elől, akkor azt is mondhatnánk, hogy ebből nem kérünk” – mondta Borboly
Csaba. A megbeszélés során a decentralizáció által érintett területek helyi és megyei szintű
leosztása is szóba került, ugyanakkor több kormánypárti tanácselnök és képviselő is ismertette
a kormány rossz döntéseit. A legtöbb jelenlevő miniszter és államtitkár részben elismerte, hogy
a döntések egyik oka az, hogy nem kérték ki az önkormányzatok véleményét, habár a lakosok
nap, mint nap a helyi közigazgatás szintjén kerülnek kapcsolatba az állammal.
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A tanácskozás másik fő témája a helyi közpénzügyi törvény módosítása volt. Jelenleg a helyi
vezetőségre rengeteg feladat hárul, viszont nem rendelkeznek a szükséges pénzalappal ezek
megoldásának érdekében. A megyék képviselői egy független, normatív pénzelosztást
javasoltak, a pazarlás elkerülésének érdekében. Ezt alkalmazva elkerülhető lenne, hogy a helyi
önkormányzatok csak abból részesedjenek, ami a minisztériumok és állami ügynökségek
igényeinek teljesítése után megmarad. A Hargita megyei tanács elnöke elmondta, hogy
kezdetnek javasolnák a bruttó nemzeti össztermék 2%-ának biztosítását. Elmondta, hogy mióta
nincs kormányon az RMDSZ, a megye 4/5-e szinte semennyi pénzt nem kap, csak az északi
települések, ahol többségében román ajkúak élnek. Vasile Blaga és Dan Nica miniszterek
pozitívan fogadták a felvetéseket, míg a többiek felemásan vélekedtek. Borboly Csaba szerint a
lakosságot közvetlenül kiszolgáló intézményeket kell megerősíteni, hogy ne Bukarestből
mondják meg, melyik falu melyik utcája, iskolája, stb. mire és mennyit kapjon. 

A résztvevők egyetértettek abban, hogy az elmúlt 19 évben egyik miniszterelnök sem akart
igazi decentralizációt véghezvinni, függetlenül a pártpolitikai hovatartozásától. Megérhetett az
idő arra, hogy a lakosság által közvetlenül választott helyi önkormányzatok fogjanak össze,
hogy a decentralizáció megvalósítását többé ne tudják elodázni a miniszterek.

 2 / 2


